



DOF Vestsjælland

Lokalforening for Dansk Ornitologisk Forening

25. november 2024

Referat af Bestyrelsesmøde tirsdag d. 5. november 2024

Sted: Værkerne i Sorø, Frederiksvej 27, 4180 Sorø.

Til stede: Inger Nielsen, Jette Mynster, Allan Steensen, Lasse Braae, Nils Kruse, Morten Jensen, Jette Hallig

Dagsorden:

1. Valg af dirigent og referent

MJ valgt som dirigent og NK som referent

2. Opfølgninger fra sidste møde (alle)

- Lokalafdelingens fremtid? På baggrund af, at det er vanskeligt at finde personer, der aktivt vil gå ind i arbejdsgrupper, bestyrelse, turledere o.lign., blev det drøftet, om den struktur vi har i dag, er den rigtige. Der er behov for i bestyrelsen i højere grad at drøfte hvilke opgaver, der ligger i fremtiden. Der er behov for at få mere inspiration og fordele opgaver, samt at finde ud af, hvad vi faktisk kan og hvilke kompetencer, vi har behov for.

3. Nyt fra kassereren (AS)

AS fremlagde en som sædvanligt gennemarbejdet status, der viste at vi har et indestående på ca. 87.000 kr.

På baggrund af det DOF centralt dårlige regnskab med et underskud på 3,4 mio. kr. i 2024, vil lokalafdelingerne modtage et halveret tilskud i de kommende 3 år. Det indebærer at AS til næste møde vil fremlægge et besparelsesbudget, hvori der bl.a. indgår, at der ikke længere vil være forplejning til møder, men at indsatsen for børn og unge ikke forringes. AS pointerede at udlån af udstyr skal dokumenteres, så vi altid ved hvor det er.

4. Kalundborg lokalgruppe (MJ – alle)

Der er planer om at oprette en lokalgruppe i Kalundborg, og der skal laves en aftale med gruppen, hvori indgår en afklaring af status med gruppens hidtidige arbejde og forventet indsats i fremtiden. Aktion MJ.

5. Aktiviteter og orienteringer (MJ)

- Ørnens Dag d. 23. feb.2025. AS meldte sig som koordinator.

- DOF's Repræsentantskabsmøde 16.-17. november i Odense. Der blev givet støtte til hovedbestyrelsens forslag til at rette op på DOF's økonomi.

- Status på revision af lokalforeningernes vedtægter. Der arbejdes stadig på revisionen, og det forventes at det vil blive forelagt på det kommende forårs-repræsentantskabsmøde.

- DOF's hæderspris. Den bliver med rette givet til Hans Skotte Møller som en anerkendelse af hans store indsats for DOF.

- Vandværket ved Tissø. Naturpark Åmosen havde indtil videre halvdelen af de ansøgte

midler, så der var ikke sat noget i gang endnu. Der var behov for frivillig hjælp til rydning.

6. Status på Ørneklubben og Fugleambassadørerne (AS)

AS gav en redegørelse for arbejdet. Kirsten som er ambassadør, gør en fin indsats. Der havde været en tur ved Skarresø, som havde god tilslutning. Næste tur er den 24. november ved Fugledegård. Der planlægges aktiviteter spredt i Vestsjælland. Bestyrelsen er enig i at der skal ydes økonomisk støtte til disse aktiviteter.

7. Faunistisk udvalg (LB)

- møder eller aktuelle sager? Der har ikke været afholdt møde i udvalget, LB arbejder på at få et møde i stand. Der er behov for at indkalde ideer, som kan vurderes på et møde.
- Projekt "Fællesskab gennem fugle". Foreløbig er Lene Smith koordinator på projektet. Desuden har Allan Nielsen og MJ meldt sig som deltagere. Der er planlagt et træningsmøde i rovfugle-rede-finding i Gribskov d. 26. jan. 2025.
- oprettelse af lokale udvalg/grupper? LB har talt med forskellige om deltagelse i lokale grupper. Der kan evt. oprettes en gruppe omkring Dønnerup Skov.

8. Naturpolitisk udvalg (NK)

- møder eller aktuelle sager? Der har ikke været afholdt møde i udvalget.
- VE-gruppen – kort orientering. **IN**, som indgår i en landsdækkende VE-anlægsgruppe, har modtaget et omfangsrigt materiale, som det er vanskeligt at overskue. Der har ikke været behandlet sager som vedrører Vestsjælland.
- NNP – kort orientering. **MJ** kunne orientere om at der ikke var enighed om etableringen af NNP hos DOF centralt. Der har været livlig diskussion blandt DOF's medlemmer af NNP-bestyrelserne. DOF VSJ er ikke involveret i NNP projekterne.

9. Generalforsamling 2025

- Det blev aftalt at der afholdes et aftenmødet på Værkerne i Sorø den 26. feb. 2025 kl. 19.00. i den store sal. Henrik Wejdling har givet tilsagn om at holde et indlæg om bomlærkeprojektet og tilsvarende aktiviteter.

10. Evt.

- kandidater til bestyrelsen og til udvalgsposter.
- arrangement for "de aktive" – evt. ny dato og lokalitet.

Afventer til senere møder. Man bedes tænke over forslag til kandidater

11. Næste møde

Mødet afholdes den 15 januar 2025. og BEMÆRK mødet er sat til at starte kl. 19.00, da der ikke er spisning. Mødet afholdes i lokale 204.